

景文科技大學外國學生申請入學招生簡章

Guidelines for International Students Applying for Admission to Jinwen University of Science and Technology

一、申請人應為未具僑生身份且不具中華民國國籍之外國籍學生。【不含港澳生】

This form is only for applicants who do not have overseas Chinese status, or Hong Kong and Macau citizen status and do not hold a Republic of China passport.

二、外國學生具高中畢業資格者，得申請入學本校學士學位班。

Foreign students with a high school diploma are eligible to apply for undergraduate study.

三、外國學生凡已在國內完成申請就學學校學程或遭退學者，不得再申請入學。如違反此規定並經查證屬實者，撤銷其入學資格或開除學籍。

Foreign students who have already completed the degree program applied for, or have been expelled from any R.O.C. university, are not eligible to re-apply for admission. Breaking either of the above rules would result in immediate cancellation of the applicant's admission or the stripping of the applicant's recognized status as a student of JUST.

四、申請人須於每年二月一日至四月三十日檢附下列表件送達本校：研究發展處國際交流組。（入學申請表件可上網下載）

Applicants are required to submit application forms with required documents to JUST during one February to the end of April each year (The application form should be sent to The Research and Development Department in International Relations Division, application forms can be down-loaded from website).

※郵寄報名者，以郵戳為憑，逾期不予受理。Late application will not be accepted. Dates are based on postmark stamp.

A) 入學申請表二份

Two copies of the completed application form.

B) 最高學歷之外國畢業證書影本二份，應屆畢業生須於錄取報到時繳交，否則取消錄取資格。

Two official photocopies of the diploma and two English or Chinese translations of the diploma. Applicants in the graduating classes must submit the diploma when they report to JUST; otherwise their admission will be cancelled.

- C) 全部成績單英譯本或中譯本各二份（應經原畢業學校加蓋章戳或鋼印密封）

Two official transcripts of academic records in English or Chinese, which should carry the official seal from the school and officially sealed in an envelope by the school.

- D) 推薦書二份（包括一份中國語文教師推薦信，或能敘明申請者中、英文能力之推薦信）

Two letters of recommendation (one of which should be from a teacher of Chinese language, or one who can prove the applicant's Chinese or English language proficiency).

- E) 最近六個月內醫院出具之健康證明書一份（本資料亦可於接到本校之錄取通知信函時繳交）

A Health Certificate from a hospital within the past 6 months. (This health certificate can also be submitted after receiving the letter of acceptance from JUST.)

- a) X 光肺部檢查。

Chest X-Ray for Tuberculosis (Standard film only) .

- b) HIV 抗體檢查。

Serological Test for HIV.

- c) B 型肝炎表面抗原檢查。

Hepatitis B Surface Antigen Test.

- d) 腸內寄生蟲（含痢疾阿米巴等原蟲）糞便檢查（採用 MIF 方法檢查）。

Stool Examination for Parasites (Includes Endameba histolytic etc.)
(Merthiolate-Iodine-Fomaldehyde method, MIF method).

- e) 梅毒血清檢查

Serological Test for Syphilis

- F) 中文及英文留學計畫書

Study plan in Chinese and English.

- G) 申請費新台幣柒佰伍拾元正或美金貳肆點參元，可直接至本校出納組繳納，如由國外銀行電匯入本校帳戶，請檢附銀行電匯收據影本一份。

Application fee NT\$750 or US\$24.3, to be remitted to the Cashier Section of JUST or to the JUST bank account by telegram transfer to:

- a) 銀行名稱：華南銀行 總行營業部

Name of the Bank:Hua Nan Commercial Bank,LTD.

International Banking Department

- b) 地址：台北市重慶南路一段 38 號

Address:No.38,Sec.1,Chung-King S.Rd.,Taipei,Taiwan ROC

Swift Address:HNBKTWTP

c) 戶名：教育部代管私立學校學雜代辦費專戶

d) 帳號：100160192003

Account number: 100160192003

(Please attach a copy of the bank telegram transfer receipt)

H) 財力證明書（具備足夠在華就學之財力）

Financial Statement.

I) 各系所要求之其他文件

Other documents required by each Department or Graduate School.

五、每一學年八月一日始至翌年七月三十一日止，第一學期約每年九月中旬開學，第二學期約為翌年二月中旬開學。

Each academic year begins on August 1 and ends on July 31 of the following year. First semester classes usually begin in mid- or late-September, and second semester classes begin in late February of the following year.

六、外國學生得於入境前向我駐外機構申請「台灣獎學金」。入學一學期後，得向本校研究發展處國際交流組申請獎助學金。

Applicants can apply for the Taiwan Scholarship through diplomatic offices of Republic of China before they come to Taiwan. A limited number of other scholarships are also awarded to foreign students after studying for one semester who may apply for the scholarships through the International Relations Division in Research and Development Department of JUST.

七、九十四學年度第一學期暫訂繳費標準：（每年均會調整）

The following tuition rates apply only to the 2005 academic year. (The rates are expected to vary annually thereafter.) [The exchange rate between New Taiwan dollar (NT\$) and U.S. dollar (US\$) on Mar.1, 2005 is 1 US\$ = 30.89NT\$]

費用	學費 Tuition (NT\$)	雜費 Incidental fees (NT\$)	合計 Total (NT\$)
Rates	33,840	10,858	44,698

(一)宿舍：申請大學部或研究所經錄取者得分配宿舍，宿舍費用每學期約新

台幣 9,000 元。

Dormitory: Registered undergraduate and graduate students may obtain a room in the dormitory (shared with other students). The fee is around NT\$9,000 per semester.

(二)其他費用：書本費依照所修習課程與出版商訂價而有不同，校內伙食費每個月大約新台幣 5,500 元，校外伙食費每個月大約新台幣 6,000 元。

Other expenses: Book expenses vary according to the courses taken. Meals at student dorm cafeterias cost around NT\$5,500 per month, whereas eating off-campus might cost more than NT\$6,000.